
Selger King Oscar
Slutt: Rieber & Søn selger 
King Oscar. Kjøper er Procuri-
tas Capital Investors IV LP A, 
som er et oppkjøpsfond med 
nordisk fokus, Rieber & Søn vil 
ha en gjenværende eierposi-
sjon på 10 prosent i King 
Oscar, heter det i en presse-
melding fra selskapet.

Færre fiskere
Sverige: Tallet på sven-
ske yrkesfiskere er nå nede i 
1.700, og gjennomsnittsalde-
ren er på 54 år. Nedgangen er 
særlig merkbar i Østersjøen, 
skriver bladet «Sött & Salt». 
42 nye fikk fiskerilisens i 
2009, mens 11 fikk avslag på 
søknaden.

Ny fiskeriutsending i Russland
AnSAtt: Jan Eirik Johnsen (38) fra Tromsø er ansatt som ny 
fiskeriutsending i Russland, melder Eksportutvalget for fisk. 
Johnsen kommer fra stillingen som rådgiver for Tromsøs ordfø-
rer og tiltrer for EFF i Moskva til høsten. – Vi har fått på plass en 
utsending med bred næringslivserfaring og stor kjennskap til 
Russland og det russiske markedet. I vårt nest største sjømat-
marked vil Jan Eirik Johnsens bakgrunn og kvalifikasjoner være 
svært verdifulle for norsk sjømatnæring, sier Egil Ove Sundheim 
som er direktør for markedsadgang i Eksportutvalget for fisk.

Gunn Hedberg
Hvaler

– I disse fiskeriene foregår det 
ren neddreping av all fiske-
yngel, og hele Oslofjorden bør 
stenges for yrkesfiske, mener 
leder for Norges Fritids- og 
Småfiskerforbund Tom Sollie.

Ikke stedegen
Forbundet har sendt brev til 
Riksrevisjonen med krav om 
full stans i lysfisket etter sild 
og brisling i Oslofjorden og 
Skagerrak. Disse artene er 
mat for annen fisk og sjøfugl. 
Forbundet mener fisket er ho-
vedårsaken til at torsk og an-
nen fisk er borte fra Risør til 
svenskegrensa.

– Brisling er en stedegen art i 
fjorden, og flere lokale stammer 
har gått dukken, sier Sollie til 
FiskeribladetFiskaren.

Elsa Torstensen er Havfors-
kningsinstituttets forsker på 
brisling. Hun avviser kontant 
påstandene fra Sollie.

– Det fins ingen lokale bestan-
der av brisling, den vandrer ut 
og inn av Skagerrak, sier Tor-
stensen, som også viser til at 
det knapt fins lysbåter tilbake 
i området.

Null bifangst
Brislingfisket har vært svært 
godt i Oslofjorden flere år på 
rad. Mangel på aktive fartøy er 
et større problem enn mangel 
på brisling, ifølge Torstensen.

Påstandene om bifangst i 
silde- og brislingfisket blir også 
avvist av Torstensen.

– Vi har sjekket fangstene 
flere ganger, uten å finne annet 
enn målarten, svarer hun.

Tom Sollie mener reke- og 
krepsetråling i de samme om-
rådene også bør forbys.

– Trål støvsuger havet for 
all fisk, og burde være strengt 
forbudt, sier han, og mener 

fiskerimyndighetene glemmer 
fritidsfisket når de regulerer de 
forskjellige fiskeriene.

Mest fritidsfiske
Jacob Gjøsæ-
ter forsker på 
kysttorsken i 
sør. Han avvi-
ser at trål- og 
notfisket er 
årsaken til 
at torsken er 
borte.

– Torsken 
beskattes for sterkt, både av 
oss, sel og skarv. Men fritids-

fiskerne tar mye mer torsk enn 
yrkesfiskerne gjør. 

Ifølge Gjøsæter er det først 
og fremst en holdningskam-
panje som må til. Mens yrkes-
fiskerne bare får lande fisk over 
minstemål, er et slikt forbud 
vanskelig å håndheve overfor 
fritidsfisket.

Havforskningsinstituttet 
hadde en serie kontroller med 
fritidsbåter for å måle omfan-
get. De fant mye undermåls 
fisk. – De fleste fritidsfiskerne 
visste at de ikke skulle ta med 
småfisk, men gjorde det likevel, 
påpeker Gjøsæter.

Beskytte gytefelt
Havforskerne foreslår å forby 
lysfisket på grunnere vann enn 
100 meter. Men også Gjøsæter 
er klar på at verken lys- eller 
trålfisket er noen risiko for 
kysttorsken.

– Det viktigste vi kan gjøre 
er å beskytte gytefelt og fjor-
der, mener han, og legger til at 
det fins mye mer fritidsbruk 
enn redskap fra yrkesfiskere 
i Oslofjorden og østre del av 
Skagerrak.

Ny Aker-direktør
NY SJEF:Johannes Palsson an-
satt som produksjonsdirektør i
Aker Seafoods ASA.Johannes
Palsson (49) og blir en del av kon-
sernledelsen i Aker Seafoods ASA
fra og med august i år. Palsson har
teknologisk bakgrunn og er ut-
dannet sivilingeniør (MSc) i virk-
somhetssystemer ved Aalborg
Universitet i Danmark.

Skjell til besvær
SKJELLTEST: Fiskeri- og kystmi-
nisteren får spørsmål om man kan
gå over fra å teste skjell med dyre-
forsøk til å teste dem kjemisk. Det
er stortingsrepresentant for Høy-
re,Torbjørn Hansen, som spør.
Han viser til at skjell er populær
sommermat, som må testes for
algetoksiner før de sendes ut til
konsum.

OLJE: StatoilHydro søker om ut-
slippstillatelse i forbindelse med
leteboring på Caurusprospektet
i Barentshavet. Høringsfristen er
7. juli 2008. Letebrønnen er loka-
lisert i Barentshavet om lag 130
kilometer fra nærmeste land.
Brønnen skal bores med borerig-
gen Polar Pioneer. Søknaden fra
StatoilHydro omfatter planlagt

forbruk og utslipp av kjemikalier
i grønn og gul kategori, produk-
sjon av ny borevæske basert på
utboret bergmasse med ved-
heng, samt tillatelse til injeksjon
av væsker som ikke er egnet for
gjenbruk, og utslipp til luft ved
kraftgenerering. Det er statens
forurensningstilsyn (SFT) som
varsler dette.

Leteboring i Barentshavet
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Det står ikke bedre til
med kysttorsken i sør
enn i nord, og
havforskerne foreslår
omfattende tiltak for å
snu utviklingen på hele
strekningen sørover fra
Stad.

Jon Eirik Olsen
Harstad

Blant annet bør oppdrettsan-
legg i nærheten av gyteplasser
bør unngås. 

I en omfattende rapport pre-
sentert av Havforskningsinsti-
tuttet, oppsummeres en dyster
situasjon for kysttorsken på
Vestlandet og langs Skagerrak-
kysten. 

Forskerne peker på en rekke
mulige årsaker til at bestanden
er på et lavmål og at rekrutte-
ringen er minimal. 

Stikkord er dødelighet på
grunn av flere former for fiske,
uttak fra andre arter, samt et
dårligere eller endret havmiljø.

Mest fritidsfiske
Økt beskatning vurderes som
den viktigste enkeltfaktoren
når det gjelder nedgangen i be-
standen av voksen kysttorsk.
Tiltakene vil ramme flere yr-
kesfiskerier, men det spesielle
på denne delen av kysten er at
hjemlige fritidsfiskere etter
forskernes vurdering står for

så mye som 75 prosent av utta-
ket av kysttorsk i kystområ-
dene. 

Her kommer man med andre
ord ikke utenom kontroversi-
elle tiltak, mener forskerne.

Forholdet mellom kysttorsk
og oppdrett er også grundig be-
lyst i rapporten, og forskerne
er tydelig på uheldige konse-
kvenser av for nære forbin-
delser mellom de to. 

Oppdrettsanlegg i nærheten
av gyteplasser bør unngås, og

man må vise forsiktighet med
en rask voksende torskeopp-
drettsnæring, mener man.

Skarv tar kysttorsk
En raskt voksende bestand av
skarv har ofte vært trukket
fram i kysttorskdebatten i nord
– tilsynelatende uten full ak-
sept hos forskerne. 

I den rapporten som nå er
lagt fram, slår forskerne imid-
lertid fast at «det er dokumen-
tert at en økende skarbestand

langs kysten kan være den en-
keltfaktor som påfører kysttor-
sken størst naturlig dødeliget».
Som en konsekvens foreslår
forskerne jakt på skarv. 

Det foreslås ellers økt min-
stemål fra 30 til 36 cm for alle
fiskere, økte maskevidder i en
rekke redskaper, og ikke
minst: innstramminger i fri-
tidsfiskernes begrensninger. 

Fra 210 til 150 meter garn, fra
300 til 120 kroker line og et for-
bud mot bruk av juksamaskin i

sør. Og man foreslår at fjordlin-
jene fra nord innføres i sør, i
første omgang ved at grunnlin-
jene får status som fjordlinjer
medtilhørende snurrevadfor-
bud.

Sist, men ikke minst, gjentar
forskerne behovet for mer
forskning på alle sider ved
kysttorskproblemet.

jon.eirik.olsen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 22

Skarvene får skylda 
❚ FORSKNING

BESKATTER: Skarven får nå forskernes «anerkjennelse» som den kanskje viktigste enkeltfaktoren når det gjelder dødelighet i kyst-
torskbestandene. FOTO: JON EIRIK OLSEN

Fiskerimarkeringen mot seis-
mikk under havnefesten på
Værøy forrige uke, var trolig
bare starten på flere demon-
strasjoner langs kysten.

– Fiskere langs kysten må
kjenne sin besøkelsestid. Vi må
alliere oss og vise stortingspo-
litikerne at vi står sammen i
denne saken, sier Kent Bensvik
leder i Værøy Fiskarlag. 

Han oppfordrer til flere ak-
sjoner mot seismikk langs kys-
ten. Bensvik er stolt og glad for
at fiskebåter både fra Ballstad
og Moskenes kom til Værøy for
å støtte fiskerne der i deres
markering mot fiskeri- og kyst-
ministeren. Helga Pedersen
kom til Værøy for å foreta den
offisielle åpningen av havna.
Bensvik forteller at det var en

gledens dag siden Værøy har
fått ny havn til 120 millioner
kroner, og at utbedringen kom
i grevens tid. 

Rundt 30 fiskebåter seilte
inn havna mens de tutet i fløy-
tene for å vise hvor takknemli-
ge de er for den nye havna. Men
samtidig demonstrerte de mot
seismikkskyting med bannere
på båtene. 

– Vi måtte benytte anled-
ningen til å snakke med en mi-
nister som vi ikke treffer på
møtene til «det lille landsmø-
tet». Hun har glimret med sitt
fravær de to siste årene på års-
møtene til Nordland Fylkes
Fiskarlag. 

Så det var nå vi hadde sjan-
sen til å fortelle henne hva vi
mener om seismikk, forteller

Bensvik til FiskeribladetFiska-
ren.

Han synes det er et stort
paradoks at det skytes seis-
mikk på Møreblokkene som er
et viktig gytefelt for bestan-
dene de skal leve av på Værøy.
Demonstrasjonen gjaldt like
mye seismikkskytingen som
foregår i Lofoten og Vesterå-
len.

– Vi må begynne å tenke! Vi
har havforskere som ikke har
midler til noen ting og vi vet så
altfor lite om konsekvensene,
sier han.

Om ikke budskapet deres
nådde fram til fiskeri- og kyst-
ministeren, så håper i alle fall
Bensvik at stortingspolitiker-
ne fikk med seg demonstrasjo-
nen. 

Kan være starten på flere aksjoner

FREDELIG MARKERING: Fiskerne ville feire den nye havna på
Værøy, men måtte også gi beskjed til fiskeri- og kystminister Hel-
ga Pedersen om hva de synes om seismikkskyting.
FOTO: REMI JOHANSEN

FiskeribladetFiskaren 16.6.08

gunn.hedberg@fbfi.no
Telefon: 69 37 75 54

FritidsFlåten 
vil stanse 
yrkesFiskeri

INGEN BIFANGST: Roy Gunnarsen er i ferd med å ta inn bris-
lingnota utenfor Larkollen, og fangsten består av ren brisling. 
ARKIVFOTO: GUNN HEDBERG

Fakta: brislingFisket
Brislingfisket starter på etter-QQ

sommeren, fra slutten av august 
til midten av desember.

En fjord blir først åpnet når et QQ

prøvefiske viser at fisken holder 
kravene til størrelse og fettinn-
hold. I Oslofjorden er brislingen 
større enn på Vestlandet, og fis-
ket foregår tidvis ut på vinteren.

Denne brislingen går mye til QQ

ansjos, mest til Sverige. 

Norges Fritids- og Små-
fiskerforbund vil ha slutt 
på sild- og brislingfisket 
i Oslofjorden og Ska-
gerrak, og leder Tom 
Sollie tar med trålfisket i 
samme slengen.

z oslofjorden

Jakob 
Gjøsæter

Torsken beskat- ”tes for sterkt, både av 
oss, sel og skarv. Men 
fritidsfiskerne tar mye 
mer torsk enn yrkesfis-
kerne gjør
Jakob Gjøsæter, forsker på kyst-
torsken i sør

Moss

Risør

Arendal

AUST-
AGDER

Oslofjorden

Småtorsken vokser ikke opp
Mens yrkesflåten lander 1.000 
tonn torsk i året fra Oslofjor-
den og Skagerrak, tar fritids-
fiskerne ifølge havforsknin-
gen 9.000 tonn torsk i året.

Ifølge forsker Jakob Gjøsæ-
ter er det nok småtorsk i 
østre Skagerrak når Havfors-
kningsinstituttet foretar sine 
årlige undersøkelser, men lite 
av den vokser opp.

– Stans i ålefisket vil hjelpe, 
fordi mye småtorsk går i 
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